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Protokół nr 58.2023 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

 

z posiedzenia odbytego w dniu 21 sierpnia 2023 r. Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i 

Budżetu. Posiedzenie rozpoczęto o godz. 7.30, a zakończyło o godz. 08:20 tego samego dnia. 

Obecni: 

Komisja Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

 Radny Dionizy Waszczuk  

 Radny Michał Płonka 

 Radna Mirosława Sajur  

 Radna Monika Paszek  

 Radna Sławomira Kuś  

Na 5 członków komisji 5 obecnych. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy Zduny,  

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki lokalowej. 

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Radna Sławomira Kuś otworzyła posiedzenie Komisji Rozwoju 

Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane 

quorum i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne 

otrzymali za pośrednictwem aplikacji eSesja. Następnie prowadząca obrady przedstawiała 

następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał:  

a) w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność 

Gminy Zduny, 

b) w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla 

obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków, 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023,  

d) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 

2034. 

3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 
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4. Temat z ramowego planu pracy: Stan zaawanasowana prac zadania: „Budowa hali sportowo-

rekreacyjnej wraz z zapleczem lekkoatletycznym i placem zabaw dla osób z niepełnosprawnościami 

w miejscowości Zduny”. 

Uwag, wniosków do porządku obrad nie złożono.  

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność 

Gminy Zduny 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Zduny.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków, 

Projekt uchwały przedstawiła Miłosz Zwierzyk. Zgłoszono zapytania do projektu uchwały. 

Radna Sławomira Kuś pytała o stan techniczny kościoła parafialnego w Zdunach, gdyż jakiś czas 

temu były założone plomby i miało być przeprowadzone badanie czy fundamenty nie siadają.  

Miłosz Zwierzyk wyjaśnił, że kościół parafialny ma dużo większe potrzeby modernizacyjne 

 niż przyznana dotacja. Parafia posiada analizy techniczne na podstawie, których trzeba wykonać 

prace konserwatorskie. Otrzymana dotacja będzie wykorzystana na przeprowadzenie prac  

na zewnątrz kościoła tzn. elewacja zewnętrzna, odwodnienie budynku, osuszeniu fundamentów. 

Będzie przygotowywana dokumentacja techniczna do przetargu i wtedy zostaną określone zadania 

do wykonania w ramach kwoty przyznanej dotacji.  

Radna Mirosława Sajur pytała czy dla parafii w Baszkowie też złożono wniosek. 

Miłosz Zwierzyk odpowiedział, że w pierwszym naborze również złożono wniosek o dotacje  

dla parafii w Baszkowie, jednak nie powidło się. Teraz złożyliśmy ponownie wniosek o przyznanie 

dotacji w II naborze do Rządowego Programu Odbudowy Zabytków (w ramach Polskiego Ładu) 

złożono w sumie 10 wniosków: dla 6 osób prywatnych, na elewację muzeum ok 150-200 tys. zł,  

na prace termomodernizacyjne w bibliotece publicznej w Zdunach, ogrodzenie i uporządkowanie 

cmentarza ewangelickiego oraz wymiana okien i stolarka okienna w kościele parafialnym  

w Baszkowie ok 300 tys. zł.  
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Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych  

do rejestru zabytków 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023, 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Mówczyni oprócz szczegółowego omówienia 

projektu uchwały podała, że gmina spodziewa się dodatkowych dochodów z budżetu państwa  

na wydatki bieżące. Ma to być rekompensata za utracone dochody podatkowe. Na sesji będą 

konkretne informacje. Na sesji zostanie również zwiększona kwota na zadanie inwestycyjne pod 

nazwą przebudowa drogi Baszków Trzaski o kwotę 350 tys. zł oraz 150 tys. zł partycypować będzie 

Nadleśnictwo Krotoszyn.  

Radna Monika Paszek pytała na jaką kwotę można liczyć z budżetu państwa. 

Iwona Klepacka opowiedziała, że szacowana kwota to 2 mln 300 tys. zł.  

Miłosz Zwierzyk dodał, że na sesji podana będzie kwota zwiększenia kosztów prowadzonej 

inwestycji w kościele ewangelickim, gdyż po ekspertyzie konserwatora zabytków należy wymienić 

ok 33 sztuki okien. W projekcie był zaplanowany zakup trzech sztuk reszta miała zostać poddana 

konserwacji. Jednak po dokładnej analizie konserwator zabytków stwierdził, że należy dokonać 

rekonstrukcji ok 33 szt. okien, szacowany koszt to ok 140 tys. zł netto. Jeśli Radni wyrażą zgodę 

 na zwiększenie kosztów, okna zostaną wykonane.  

Radna Sławomira Kuś pytała, kiedy prace na kościele po ewangelickim zostaną ukończone. 

Miłosz Zwierzyk opowiedział, że do 15 października planowane jest zakończenie inwestycji. Prace 

przedłużają się, ale są to dość skomplikowane i żmudne prace, które wymagają uzgodnień  

z konserwatorem zabytków. Obiekt pochodzi z XVIII w. i do tej pory nie przechodził dużych 

modernizacji.   

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji 

prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej  

na rok 2023 
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Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

d) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 

2034. 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

 Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 2034. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Michał Płonka, Mirosława Sajur, Dionizy 

Waszczuk 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 3. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie Skarbnik Gminy Iwona Klepacka podała, że do tej pory uruchomiono 3 serie obligacji 

na łączną kwotę 5 mln zł, z tej kwoty wydatkowano kwotę w wysokości 4.585.093,21 zł na zadania 

inwestycyjne. Od ostatniej emisji doszły wydatki na przebudowę odkrytego basenu kąpielowego  

w Zdunach i termomodernizację Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Zdunach. Środki 

wydatkowane są w miarę pojawiających się faktur.  

Miłosz Zwierzyk podał, że oprócz 10 wniosków do Rządowego Obudowy Zabytków omówionego 

przy projekcie uchwalały budżetowej złożono wnioski w ramach Polskiego Ładu do Programu 

Inwestycji Strategicznych, a mianowicie złożono wnioski na: 

- budowę świetlicy wiejskiej w Baszkowie, 

- budowę kanalizacji na ul. Witosa i ul. Podgórnej w Zdunach wraz z budową nawierzchni drogowej, 

oraz 

- przebudowę ul. Kopernika w Zdunach.  

Radna Sławomira Kuś pytała czy zadanie przebudowa basenu kąpielowego w Zdunach zostało  

już rozliczne.  

Iwona Klepacka odpowiedziała, że gmina rozliczyła się z wykonawcą. I oczekuje na rozlicznie  

z Polskiego Ładu.  

Radna Sławomira Kuś pytała, kiedy planowana jest budowa kanalizacji na ul. Paderewskiego.  
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Miłosz Zwierzyk wyjaśnił, że przy składaniu wniosków do Polskiego Ładu ograniczała nas kwota 

zadania. Z uwagi na zły stan nawierzchni i posiadanej dokumentacji wybrano ulicę Witosa i ulicę 

Podgórną. Do wykonania została budowa kanalizacji na ul. Paderewskiego, Jaśminowej, Kolejowej 

końcówka Łacnowej i ul. Wrzosowej. Po rozeznaniu cenowym najbardziej realnym do wykonania 

wydaje się zakres prac ul. Witosa i ul. Podgórna.    

Innych pytań, uwag w tym punkcie nie zgłoszono.  

Pkt. 4. Temat z ramowego planu pracy: Stan zaawanasowana prac zadania: „Budowa hali 

sportowo-rekreacyjnej wraz z zapleczem lekkoatletycznym i placem zabaw dla osób 

 z niepełnosprawnościami w miejscowości Zduny”. 

Na sierpniowej komisji Miłosz Zwierzyk kierownik Wydziału Gospodarki przedstawił temat  

z ramowego planu pracy. Hala sportowa rekreacyjna zostanie zbudowana w systemie zaprojektuj  

i wybuduj. Do przetargu załączano program funkcjonalno użytkowy. Do przetargu zgłosiło się  

5 wykonawców. Najkorzystniejszą ofertę cenową przedstawiła firma Raf Mal Zakład Usługowo - 

Remontowy Rafał Piotrowski z Gostynia na kwotę 9.870.000,00zł. Zadanie realizowane jest z dotacji 

pochodzącej z programu Polski Ład. Na dzień komisji oczekiwano na pozwolenie na budowę. 

Na terenie starego stadionu ma powstać również obiekt lekkoatletyczny - z bieżnią, skocznią do skoku 

w dal i rzutnią do pchnięcia kulą, a boisko wewnątrz bieżni ma zostać zmodernizowane. Przewidziano 

również budowę otwartego kortu tenisowego oraz oświetlenia, ogrodzenia, ciągów komunikacyjnych 

i parkingu od ul. Młynarskiej. Powstać ma także plac zabaw dla osób z niepełnosprawnościami. 

Termin ukończenia wszystkich prac jest przewidziany na grudzień 2024 roku. Członkom komisji 

przedstawiono wizualizacje projektu. Po wysłuchaniu wyjaśnień, uwag do zadania nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad prowadząca zamknęła posiedzenie.  

 

Przewodnicząca Komisji RGRiB 

 

         mgr Sławomira Kuś 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM   


